
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-06-11, § 8 

 

 Tid: 11 juni 2009 kl 16.00 – 16.20 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 17 juni 2009 

  

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Katarina Gratschew (m) 

Gulan Avci (fp)  

Kenneth Nilsson (s)  

Berit Kruse (s) 

Emilia Hagberg (mp)  

Ann-Margarethe Livh (v)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m)  

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m)  

Claes Fleming (fp)  

Håkan Thorén (kd)  

Bo Holmberg (s) tjänstgörande 

Margareta Malm (s)  

Gunnar Sandell (s) 

Torkel Tigerschiöld (mp)  

 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Olle Cyrén, Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, 

Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande borgarrådssekreteraren 

Thord Swedenhammar från roteln. 



  

 
 § 8 

Plan för utbyggnad av bostäder till personer med funktionsnedsättning. 

Remiss av Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämndens förslag 

Dnr E2009-511-00708 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss av förslaget till plan 

för  utbyggnad av bostäder till personer med funktionsnedsättning med kontorets 

 utlåtande. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 14 maj 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp), vice 

 ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och ledamoten Emilia Hagberg (mp) 

 ställer sig bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

2) Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) föreslår följande: 

1 Exploateringsnämnden besvarar delvis kommunstyrelsens remiss av förslaget 

 till plan för utbyggnad av bostäder till personer med funktionsnedsättning med 

 exploateringskontorets tjänsteutlåtande. 

2 Därutöver vill vi framföra följande: 

 

Det är glädjande att staden äntligen får en ny plan för utbyggnad av bostäder till 

personer med funktionsnedsättningar, eftersom tidigare plan upphörde att gälla för 

över två år sedan. Tyvärr har vi förlorat två viktiga år i arbetet med att bygga ikapp 

bristen på gruppbostäder, som nu uppgår till cirka 740 nya lägenheter för åren 

2009 till 2012. Om en ny plan hade tagits fram snabbare av den moderatledda 

majoriteten, hade det ökade behovet synliggjorts. I bästa fall hade kunskapen om 

det stora behovet kunnat bidra till att utbyggnaden prioriterats högre.  

 

Antalet särskilda boendeformer är ytterst blygsamma i de större bostadsområdena 

som planeras, vilket är helt oacceptabelt. Vi är mycket bekymrade över att 

utbyggnaden av bostadsrätter på hyresrätternas bekostnad har medfört minskade 

möjligheter att bygga gruppbostäder. Vi delar förvaltningens uppfattning att 

planerade bostäder för personer med funktionsnedsättningar bör inarbetas mer 

strukturerat i stadens bostadsplanering. Alla stora bostadsprojekt måste inrymma 

såväl många gruppbostäder som service- och stödlägenheter.  

 

Vi delar också förvaltningens uppfattning att behovet av bostäder och planeringen 

kontinuerligt måste stämmas av mot varandra, vilket kräver en ökad samordning 

eftersom stadsdelsnämnderna har svårt att bevaka behoven som helhet i staden. I 

september 2008 föreslog socialtjänstnämnden en mer övergripande central 

samordning i staden för att bättre kunna se och verka för att gruppboenden ses som 



  

en gemensam resurs i staden. Troligen går det minst tre år av mandatperioden 

innan vi ser några skarpa åtgärder i frågan. 

 

Sist men inte minst anser vi att det är självklart att den nya planen för utbyggnad 

av bostäder för personer med funktionsnedsättningar ska antas av 

kommunfullmäktige, precis som den tidigare planen som antogs 2001. Vi utgår 

också från att kommunfullmäktige i beslutet lägger ut obligatoriska uppdrag för 

alla berörda nämnder och styrelser att ansvara för sin del av utbyggnaden, så att 

helheten innebär att det byggs de cirka 740 lägenheter som behövs. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 

Reservation 

Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och ledamoten Emilia Hagberg (mp) 

enligt följande: 

 

Det är viktigt att exploateringskontoret arbetar tillsammans med de berörda 

nämnderna, i det här fallet med stadsdelsnämnderna, för att åstadkomma en 

planering för utbyggnad av bostäder för personer med funktionsnedsättning. 

Kunskapen om behoven finns i våra stadsdelsnämnder. Då innebär det att nämnder 

och förvaltningar kommer tidigt i planeringen och har kunskap om 

exploateringsprojekten. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) instämmer i särskilt uttalande från (s) och (mp). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


